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رِّجُو نَ فرَِّي قاً تقَتْلُوُ نَ انَفْسَُكُم   ءِّ هٰۤؤُلََ  انَتْمُ   ثمَُّ   م ِّنكُْم   وتَخُ 
Then you (are) those 

(who) kill  
yourselves 

and (you) evict  
a party 

of you 

ِّث مِّ  علَيَ هِّم   تظَٰهرَُو نَ  ٪زدِّياَرِّهِّم   م ِّنْ    ٪طواَل عدُْواَنِّ  بِّالَ 
from  

their homes, 
you support 
one another 

against them in sin 
and [the] 

transgression. 

ِّن   كُم   واَ رَاجُهُم ٪ط مُحَرَّم  علَيَ كُم   وهَُوَ  تفُدُٰو هُم   اسُٰرٰى  يَّا توُ  ِّخ   ا
And if they 

come to you 
(as) captives, 

you ransom 
them; 

while it 
(was) forbidden 

to you 
their eviction . 

 
...تقَتْلُوُ نَ انَفْسَُكُم   ➢ : Such events happened throughout the history of Bani Israel.  In Madinah also, three 

Jewish tribes were behaving the same way.  Banu Quraidah were with Aws tribe of Arabs of Madinah, 

and Banu Nadheer were with Khazraj tribe of Arabs.   

...هِّم  تظَٰهَرُو نَ علَيَ   ➢ : Each tribe would support its party against the other in battles, even though the other party 

had Jews too.   

كُم  اسُٰرٰى ➢ َّا توُ  ِّن  ي ...واَ : After the battle, the Jews would ransom the captive Jews of the other tribe saying that 

this is Allah’s command.   

... وهَوَُ مُحَرَّم   ➢ : They should not have fought in the first place and should not have evicted them from their homes. 

➢ It is a reminder for us Muslims too.  Unfortunately, you see so many wars and killings between 

Muslims.  May Allah help us avoid all wrongs.  

Hadith: Jabir bin Abdullah ﷜ reported that Allah's Messenger صلى الله عليه وسلم said: Be on your guard against 

committing oppression, for oppression is darkness on the Day of Resurrection. (Muslim: 2578) 

Lessons, Du’aas, and Plans: Many lessons, Du’as, and plans can be derived from these ayaat. Below are some examples.    

➢ Don’t violate the commands of Allah. 

➢ Don’t leave any part of Islam. 

Du’a:  O Allah! Protect us from your anger.  Help me fulfil everyone’s rights.  

Plan:  InshaAllah, I will not abuse anyone and not even think to hurt anyone.  

  

12b Killing and expulsion 
(Al-Baqarah: 85) 
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Nouns and Verbs: Below are some of the nouns and the verbs from the Ayaat of this lesson. 

Verbs: Practice the 3 verb keys and the 3 noun keys for each verb given below using TPI.  Nouns 
Meaning 

Name of 
action  فعل ماض   فعل مضارع  فعل امر  اسم فاعل  اسم مفعول Root & Code Rep.  Meaning Plural Singular 

to kill ق ت ل قتَلََ  يقَتْلُُ  اقُتْلُ   قاَتِّل  مَقتْوُ ل قتَ ل 
93  self  ُنفَ س  أنَفْس 

 نـ

to transgress  ع د و عدََا يعَ دُو   اعُ دُ  عاَد   مَع دُو  علَيَ هِّ  عدُْواَن 
20  party دعـ فرَِّي ق فرَُقاَء 

to come  ِّت ياَن ِّئ تِّ  ت  اٰ مأَ تِّي   إ  أ ت ي  أتَٰ  يأَ تِّي   ا
275  home داَر دِّياَر 

 هد

to evict  رَاج ِّخ  رَج  إ رِّج  مخُ  رِّجْ  مخُ  رِّجُ  أخَ  رَجَ  يخُ   خ ر ج  أخَ 
112  sin ِّث م آثاَم  إ

 +أسـ

to support 
one another 

 ظ ه ر  تظََاهَرَ  يتَظََاهَرُ  تظََاهَر   متُظََاهِّر  متُظََاهَر بِّهِّ  تظََاهُر 
3  captive ٰي ر أسَُارى  +تدا  أسَِّ

to ransom  ف د ي فاَدىٰ  يفُاَدِّي   فاَدِّ  مُفاَد   مُفاَدىً  مُفاَداَة 
1     

 +حا

to forbid  رِّي م  ح ر م حَرَّمَ  يحَُر ِّمُ  حَر ِّم   محَُر ِّم  محَُرَّم  تحَ 
44     

 +علـ
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